
Protokół nr 10/99 
z X Sesji Zwyczajnej 

Rady Powiatu Wejherowskiego 
z dnia 16 grudnia 1999 r. 

 
 
Ad. 1.  

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego – Pan Eugeniusz 
Gajewski – na podstawie listy obecności (załącznik nr 1) stwierdził 
prawomocność posiedzenia i dokonał otwarcia obrad, dokonując jednocześnie 
powitania przybyłych gości (załącznik nr 2). Po czym Przewodniczący 
powiedział, że zmarł Zenon Bieleninik, którego Radni uczcili minutą ciszy. 
Następnie Przewodniczący wniósł do porządku obrad w punkcie 4 projekt 
Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia 
mandatu radnego Zenona Bieleninika – druk nr 104.   
Przewodniczący zapytał o inne uwagi do porządku obrad. Głos zabrał 
Wicestarosta Panek, który zgłosił następujące poprawki do porządku obrad: 
- w punkcie 15 projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 

zaopiniowania zmian granic Powiatu Wejherowskiego – druk nr 103; 
- w punkcie 16 projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 

zawarcia z Gminą Miasto Wejherowo porozumienia dotyczącego wspólnego 
wykonywania niektórych zadań wynikających z ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi – druk nr 101A; 

- w punkcie 17 projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
zawarcia porozumienia z gminami Powiatu Wejherowskiego dotyczącym 
wspólnego wykonywania zadań z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz w sprawie utworzenia powiatowej 
jednostki organizacyjnej Powiatowa Izba Wytrzeźwień Ośrodka Profilaktyki 
i wczesnej Terapii Uzależnień w Wejherowie - druk nr 102;      

- w punkcie 18 projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
zmiany Uchwały Nr V/51/99 Rady Powiatu Wejherowskiego uchwalającą 
budżet Powiatu na 1999 rok – druk nr 106. 

Następnie Radny Rytczak w imieniu Unii Wolności poprosił o przerwę w 
związku ze zmianami wniesionymi przez Zarząd do porządku obrad.  
Pan Nowicki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – wniósł do porządku 
obrad w punkcie 20 projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
przyjęcia planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej – druk nr 100.  
Starosta Powiatu wystąpił o skreślenie z porządku obrad projekt Uchwały Rady 
Powiatu Wejherowskiego w sprawie ustalenia tytułu „Honorowy Obywatel 
Powiatu” – druk nr 88.  
Następnie głos zabrał Radny Reszke, który zapytał czy na posiedzenie Rady 
został zaproszony Komendant Powiatowej Policji czy też Straży Pożarnej, 
ponieważ w dniu dzisiejszym będzie podejmowany budżet, który dla jednostek 
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powiatu jest bardzo ważny. Przewodniczący powiedział, że jest to cenna uwaga, 
ale zbyt późno zgłoszona – Radny mógł zgłosić swoje wątpliwości na Klubie 
Radnych. Przewodniczący przychylił się do wniosku UW i ogłosił przerwę.  
Po przerwie Przewodniczący Klubu UW wniósł o zdjęcie z porządku obrad 
druku nr 90 – projektu Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu na rok 2000, ponieważ nie ma ustawowego 
obowiązku uchwalenia budżetu do końca roku. Zdaniem Radnego mając 
możliwość porównania dotychczasowego budżetu z nowym istnieje realna 
stworzenia właściwego. Na co Starosta wyraził swoje zdziwienie, że Klub UW 
wysunął taki wniosek. Prawdą jest, że nie ma ustawowego obowiązku 
uchwalania budżetu do końca roku, jednak podjecie takowego pozwoli 
jednostkom powiatu działać w oparciu o budżet a nie tylko o prowizorium. 
Zarząd jest przekonany, że budżet ten jest prawidłowo sporządzony. Rani w 
Komisjach mieli możliwość zapoznania się z niniejszym budżetem i składali 
swoje uwagi w formie wniosków, które w większości zostały uwzględnione. 
Zdaniem Starosty wniosek Klubu UW jest bezzasadny.  
Dalej Radny Krawiec powiedział, że w związku z tym, że Radni dopiero 
otrzymali projekt dotyczący Izby Wytrzeźwień (druk nr 101a) zapytuje czy 
palcówka ta została uwzględniona w niniejszym budżecie. Na co Pan Panek 
powiedziała, że część kosztów pokryją gminy. Radny Krawiec powiedział, że 
skoro Komisja merytoryczna nie opiniowała tego projektu Klub SLD wnosi o 
skreślenie tego punktu z porządku dziennego. Natomiast Radny Reszke 
zauważył, że Rada powinna najpierw wyrazić wolę przejęcia Izby Wytrzeźwień 
i dopiero wówczas może być wykazana w budżecie Powiatu. Jednostka ta 
będzie w całości finansowana przez 3 miasta, które w swoim budżecie na ten cel 
przeznaczyły środki. Powiat na tym nic nie straci – wręcz zyska noclegownię. 
Radny Krawiec wycofał wcześniejszy wniosek, prosząc jednocześnie o 5 minut 
przerwy dla Klubu SLD w związku z wnioskiem UW. Przewodniczący ogłosił 
przerwę.  
Po przerwie Klub SLD nie zabrał głosu. Przewodniczący zapytał czy Klub UW 
podtrzymuje swój wniosek. Na co Radny Rytczak odpowiedział twierdząco.  
W przeprowadzonym głosowaniu 48 obecnych członków posiedzenia głosowało 
w sposób następujący: 10 za, 35 przeciw, 3 wstrzymujące się. Wniosek Klubu 
UW upadł.  
Następnie Przewodniczący ogłosił głosowanie nad zmianami wniesionymi do 
obrad, w którym 48 obecnych członków posiedzenia głosowało następująco: 47 
za, 1 wstrzymał się. Po czym przeprowadzono głosowanie porządku obrad, w 
którym 48 członków posiedzenia głosowało następująco: 45 za, 3 wstrzymało 
się. Porządek obrad przyjęto. 
Po czym Przewodniczący zapytał o uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. W 
związku z tym, ze takowych nie zgłoszono protokół w przeprowadzonym 
głosowaniu przyjęto jednogłośnie (48 głosów za). 
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Ad. 2. 
Przewodniczący przedstawił otrzymane przez niego pisma – załącznik nr 

3. Następnie przewodniczący powiadomił, że została odwołana wizyta ministra 
Książka w OSW-2 w dniu 23.12.1999 r. Odczytał zaproszenie – załącznik nr 4. 
Przewodniczący powiadomił o śmierci Pawła Sędzickiego, byłego kuratora 
oświaty.  
 
Ad. 3.  

Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami – załącznik 
nr 5. Starosta powiadomił, że Radni, którzy są chętni mogą uczestniczyć w 
pracach komisji przetargowych.  
 
Ad. 4.  

Pan Bistroń przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 
w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu radnego Zenona Bieleninika – 
druk nr 104. W przeprowadzonym głosowaniu 48 obecnych członków 
posiedzenia głosowało jednogłośnie za przyjęciem w/w Uchwały. Uchwała 
została przyjęta. 
 
Ad. 5.  

Pan Michał Machnikowski przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie  ustalenia granic zasięgu obszaru ograniczonego 
użytkowania terenu wokół oczyszczali ścieków Nadole położonej na działkach 
33/2, 35/1, 37/3 w m. Nadole gm. Gniewino - druk nr 94.  
W § 2 zaproponowano poprawkę: w § 2 ust. 1 lit. c staje się ust. 2 a lit. d staje 
się c. W § 2 ust 1 lit. b otrzymuje brzmienie: „b) teren obszaru ograniczonego 
użytkowania może być zagospodarowany na cele sportu, rekreacji, kortów 
tenisowych.”. Z prośbą o podjęcie niniejszej uchwały zwróciła się gmina 
Gniewino.  
W przeprowadzonym głosowaniu 48 obecnych członków posiedzenia głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad. 6.  

Pan Dawidowski – Naczelnik Wydziału Komunikacji przedstawił projekt 
Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 
dróg powiatowych Powiatu Puckiego – druk nr 89. W przeprowadzonym 
głosowaniu 48 obecnych członków posiedzenia głosowało jednogłośnie za 
przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad. 7.  

Pan Lass przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie zagospodarowania nieruchomości położonej w Wejherowie ul. 
Zamkowa 14 – druk nr 93. Radny Labuda zaproponował wykreślenie 
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paragrafów 3 i 4, ponieważ jego zadaniem Zarząd jest upoważniony do 
wykonywania Uchwał Rady. Pani Mandziuk wyjaśniła, że taki zapis usprawni 
działania. Ostatecznie stwierdzono, że § 3i § 4 zostaną wykreślone a § 5 stanie 
się § 3 natomiast § 6 stanie się § 4. W przeprowadzonym głosowaniu 48 
obecnych członków posiedzenia głosowało jednogłośnie za przyjęciem 
niniejszej uchwały. Uchwała została przyjęta.  
 
Ad. 8.  

Pan Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 
w sprawie utworzenia Liceum Technicznego w Strzepczu – druk nr 96. 
Wicestarosta zgłosił autopoprawkę w podstawie prawnej gdzie po „ ... Nr 106 
poz. 496 ze zmianami” dopisać „oraz” i dalej pozostaje „w związku z Uchwałą 
Rady Gminy Linia” – dalszą część należy wykreślić.  
Radny Sikora zapytał dlaczego w uzasadnieniu napisano, że koszt utworzenia 
Liceum Technicznego w Strzepczu wynosi 10 000 zł a w budżecie Powiatu na 
ten cel przewidziano 65 000 zł. Wicestarosta powiedział, że powinna tam być 
kwota 65 000 zł. W przeprowadzonym głosowaniu 48 obecnych członków 
posiedzenia głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała 
została przyjęta. 
 
Ad. 9.  

Pan Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 
w sprawie likwidacji Warsztatów Zespołu Szkół Elektrycznych w Wejherowie –
druk nr 97. Następnie Pan Panek zgłosił autopoprawkę Zarządu, która została 
wniesiona przez Klub SLD i tak: 
§ 1 otrzymuje brzmienie: 
„Zobowiązuje się Dyrektora Zespołu szkół Elektrycznych w Wejherowie do 
likwidacji Warsztatów Szkolnych Zespołu Szkół Elektrycznych zlokalizowanych 
w Wejherowie przy ul. Strzeleckiej stanowiących gospodarstwo pomocnicze oraz 
do poinformowania uczniów rozpoczynających w dniu 1 września 2000 roku 
naukę w pierwszych klasach Szkoły Zasadniczej o konieczności zapewnienia 
sobie nauki zawodu w zakładach pracy na podstawie umów o pracę w celu 
przygotowania zawodowego na zasadach określonych w kodeksie pracy.” W 
związku z ta poprawką należy wykreślić § 3 i § 4 staje się 3, § 5 staje się § 4, § 6 
staje się 5, § 7 staje się § 6, § 8 staje się 7. Radny Krawiec, że Klub SLD wnosił 
inną poprawkę i w związku z takimi poprawkami Klub SLD wnosi o przerwę. 
Przewodniczący Rady głosił przerwę.  
Po przerwie Przewodniczący udzielił głosu Panu Pankowi, który ponownie 
przedstawił projekt Uchwały – druk nr 97. W przeprowadzonym głosowaniu 48 
obecnych członków posiedzenia głosowało następująco: 43 za, 5 wstrzymało 
się. Uchwała została przyjęta. 
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Ad. 10. 
Pan Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 

w sprawie likwidacji Warsztatów Szkolnych Zespołu Szkół Samochodowych w 
Wejherowie – druk nr 98. Wicestarosta posiedział, że od 1.07.2000 r. hale 
warsztatów mogą zostać wydzierżawione a warunkiem dzierżawy jest przyjęcie 
na praktyczną naukę zawodu 40-50 uczniów.  Następnie Pan Panek zgłosił 
autopoprawkę Zarządu: 
W uzasadnieniu należy w przedostatnim zdaniu zapisać: „Dla uczniów 
kontynuujących naukę w przypadku braku możliwości uzyskania miejsca 
praktyki zawodowej poza szkołą Dyrektor szkoły zapewnia dalsze 
kontynuowanie praktycznej nauki w szkole.”   
Proponuje się również zmianę w § 1: „Zobowiązuje się Dyrektora Zespołu Szkół 
Samochodowych  w Wejherowie do likwidacji Warsztatów Szkolnych Zespołu 
Szkół Samochodowych zlokalizowanych w Wejherowie przy ul. Sobieskiego 344 
stanowiących gospodarstwo pomocnicze oraz do poinformowania uczniów 
rozpoczynających w dniu 1 września 2000 roku naukę we wszystkich klasach 
Szkoły Zasadniczej o konieczności zapewnienia sobie nauki zawodu w zakładach 
pracy na podstawie umów o pracę w celu przygotowania zawodowego na 
zasadach określonych w kodeksie pracy.”  
Wykreśla się § 3, § 4 staje się 3, § 5 staje się 4, § 6 staje się 5, § 7 staje się 6. 
Radny Mazurowski zauważył, że zdanie wprowadzone w uzasadnieniu w 
pewnym stopniu zaspokaja istniejące potrzeby, chociaż Klub SLD podkreśla 
wagę rozwiązań, bo problemy, które mogą powstać w związku z reorganizacją. 
Problem będzie dotyczył około 200 osób, którzy w tej chwili są w tej szkole, 
którzy będą w klasach II i III. Obietnice zatrudnienia około 40-50 uczniów przez 
dzierżawcę może tyczyć się uczniów klas I. Problem innych uczniów 
pozostanie. Od 1.09.2000 r. będzie około 200 osób poszukiwało praktyk w 
Wejherowie i okolicach i w pewnym momencie może się okazać, że tych miejsc 
zabraknie. Część z tych uczniów napewno nie znajdzie miejsca praktyki i zapis 
w uzasadnieniu zapewnia, że nie pozostawi się tych uczniów samych sobie. 
Chce wyrazić ubolewanie, że Dyrektor ZSS nie jest obecny na tym posiedzeniu 
Rady, ponieważ mógłby powiedzieć czy jest w stanie wykonać obowiązki jakie 
nakłada na niego Rada w niniejszej uchwale. Wicestarosta zapewnił, że 
Dyrektor ZSS prowadzi pertraktacje z innymi zakałami pracy. Zadaniem Pana 
Panka nie będzie problemu ze znalezieniem praktyk.  
Następnie Radny Sikora zapytał co przeszkadza w wprowadzeniu zapisu, że 
stawia się w stan likwidacji daną jednostkę. Zdaniem Radnego pochopne 
działania często okazują się niewłaściwe. W odpowiedzi Starosta Powiatu 
powiedział, że na dzierżawę zostanie ogłoszony przetarg i do uczestnictwa w 
komisji przetargowej zaprasza również Pana Sikorę. Starosta uważa, że z 
likwidacją warsztatów w ZSE jest znacznie większy problem, ponieważ jest 
mało zakładów, którzy mogliby kształcić elektryków. Starosta Powiatu 
powiedział, że podobną troskę przejawia również Zarząd i proponuje powołanie 
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mini komisji w ramach Zarządu, żeby wspólnie z Dyrektorem zadbać o dobro 
tych uczniów. Do komisji Starosta zaprosił również Radnego Mazurowkiego. 
Radny Krawiec poprosił o zaprotokołowanie słów Starosty. W warsztatach ZSS 
jest stacja diagnostyczna, która jako jedyna przynosi dochody. Radny wyraził 
nadzieję, że stacja ta pozostanie własnością szkoły. Starosta potwierdził 
pozostanie stacji w szkole.  
Przewodniczący Rady zapytał czy Radny Sikora składał wniosek. Na co Radny 
zapytał czy proponowany przez niego zapis uniemożliwi dzierżawę. Pani Radca 
Prawny powiedziała, że zapis proponowany przez Radnego Sikorę spowoduje, 
że likwidacja nastąpi w 2002 roku a do tego czasu Powiat będzie ponosił koszt 
utrzymania palcówki. Pan Panek powiedział, że wprowadzenie zapisu 
proponowanego przez Pana Sikorę zmieni  sens niniejszej Uchwały. Poza tym 
taki zapis uniemożliwi przedłożenie Radzie na przyszłej sesji projektu uchwały 
o wydzierżawieniu nieruchomości.  
W związku z tym, że Radni innych uwag nie zgłosili Przewodniczący Rady 
ogłosił głosowanie, w którym 48 członków posiedzenia głosowało następująco: 
40 za, 8 wstrzymało się. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad. 11. 

Pan Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 
w sprawie powołania Rady Społecznej Zespołu Opieki Zdrowotnej w 
Wejherowie – druk nr 79B. W związku z tym, że uwag do projektu nie 
zgłoszono Przewodniczący ogłosił głosowanie, w którym 48 członków 
posiedzenia głosowało następująco: 46 za, 2 wstrzymało się. Uchwała została 
przyjęta. 
 
Ad. 12.  

Pan Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w 
sprawie wyrażenia zgody na zakup lub przejęcie darowizny aparatury i sprzętu 
medycznego przez Zespół Opieki Zdrowotnej w Wejherowie – druk nr 91. 
Wicestarosta w imieniu Zarządu przedstawił autopoprawki: 
- § 1 ust. 1. Otrzymuje brzmienie:  

„Upoważnia się  Zarząd Powiatu  Wejherowskiego do  wyrażania  zgody na 
zakup  aparatury i sprzętu medycznego przez Zespół Opieki Zdrowotnej  
w Wejherowie do  kwoty jednostkowego  zakupu  do wysokości 100.000,- zł.” 

§ 1 ust. 3 otrzymuje brzmienie:  
„ 1. Upoważnia  się Dyrektora Zespołu Opieki Zdrowotnej  w  Wejherowie do 

zakupu lub  przyjęcia przez ZOZ  darowizny sprzętu medycznego nie 
przekraczającego  trzykrotnej wartości środka trwałego  określonej w  
odrębnych przepisach prawa.” 
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W związku z tym, że uwag do projektu nie zgłoszono Przewodniczący ogłosił 
głosowanie, w którym 48 członków posiedzenia głosowało następująco: 47 za, 1 
wstrzymało się. Uchwała została przyjęta. 
 
Ad. 13. 

Pani Szalska przedstawiła przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie utworzenia środków specjalnych w jednostkach 
organizacyjnych – druk nr 95. Pani Szalska zgłosiła również następujące 
poprawki: 
- w § 1 należy dopisać ust. 6 w brzmieniu: „6. Zarząd Drogowy dla Powiatu 

Puckiego i Wejherowskiego w Pucku” 
- w § 2 należy dopisać ust. 4 w następującym brzmieniu: „4. Wpływy za 

zajęcie pasa drogowego.” 
- w § 3 należy dopisać ust. 6 w następującym brzmieniu: „6. Utrzymanie dróg 

powiatowych.” 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że środki specjane zostały utworzone tylko w 
jednostkach, które wystąpiły z wnioskiem o utworzenie takowego funduszu i 
faktycznie takie wpływy posiadają. Radny Reszke zwrócił się z prośbą do 
Starosty o złożenie deklaracji, że środki z § 2 ust. 4 zostaną przekazane na drogi. 
W odpowiedzi Starosta - zwracając się również z prośbą o zaprotokołowanie 
jego wypowiedzi – powiedział, że Zarząd w tej sprawie osiągnął konsensus i 
napewno środki te zostaną przekazane na utrzymanie dróg. W 
przeprowadzonym głosowaniu 48 obecnych członków posiedzenia głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej Uchwały. Uchwała została przyjęta.  
 
Ad. 14.  

Pani Szalska przedstawiła przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu 1999 r. – druk nr 92. Pani 
Skarbnik powiadomiła, że Radni otrzymali druk nr 92A, który zawiera 
autopoprawki Zarządu Powiatu. Starosta Powiatu powiadomił, że dochody 
Powiatu zwiększyły się o 100 000 zł jak również wydatki. Powiadomił również, 
że może będzie konieczność zwołania sesji Rady Powiatu w celu zatwierdzenia 
dodatkowych środków na drogi. W przeprowadzonym głosowaniu 48 obecnych 
członków posiedzenia głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej 
Uchwały. Uchwała została przyjęta.  
 
Ad. 15.  

Pan Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 
w sprawie zaopiniowania zmian granic Powiatu Wejherowskiego – druk 103. W 
związku z tym, że uwag nie zgłoszono Przewodniczący ogłosił głosowanie, w 
którym 48 członków posiedzenia głosowało jednogłośnie za przyjęciem 
niniejszej Uchwały. Uchwała została przyjęta.  
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Ad. 16.  
Pan Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 

w sprawie zawarcia z Gminą Miasto Wejherowo porozumienia dotyczącego 
wspólnego wykonywania niektórych zadań z ustawy o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi  – druk 101A. W związku z tym, 
że uwag nie zgłoszono Przewodniczący ogłosił głosowanie, w którym 48 
członków posiedzenia głosowało następująco: 47 za, 1 wstrzymał się. Uchwała 
została przyjęta.  
 
Ad. 17.  

Pan Panek przedstawił projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego 
w sprawie zawarcia porozumień z gminami Powiatu Wejherowskiego dotyczące 
wspólnego wykonywania zadań z ustawy o wychowaniu w trzeźwości i 
przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz w sprawie utworzenia powiatowej 
jednostki organizacyjnej Powiatowa Izba Wytrzeźwień Ośrodka Profilaktyki i 
Wczesnej Terapii Uzależnień w Wejherowie – druk nr 102.  
Radna Rogala-Kończak  zwróciła uwagę, że na sesji nie ma Uchwały, do której 
nie byłoby uwag. Prosi o dokładniejsze przygotowywanie projektów. Radna 
zauważyła również, że należałoby najpierw powołać Ośrodek, którego Izba 
Wytrzeźwień byłaby elementem. Radna zapytała także czy gminy będą 
partycypowały w kosztach. Pan Panek powiedział, że część gmin będzie 
uczestniczyć w kosztach prowadzenia jednostki. Następnie głos zabrał Radny 
Szczygieł, który powiedział, że Izba Wytrzeźwień jest swego rodzaju 
oczyszczalnią ulic Powiatu Wejherowskiego oraz w części Powiatu Puckiego 
(Hel). Zdaniem Radnego tworzenie Izby przez Miasto miało spowodować, że 
nie będzie pijanych na ulicach i chodnikach. Wyraził swoją wątpliwość co do 
możliwości połączenia Izby Wytrzeźwień i Ośrodka.  Następnie Radny Rytczak 
poprosił o wyjaśnienia zapisu w tytule „Ośrodka Profilaktyki i Wczesnej Terapii 
Uzależnień w Wejherowie”. Zdaniem Radnego należy ostrożnie posługiwać się 
tego typu terminami, żeby nie popełnienić błędu, ponieważ Ośrodek w 
rzeczywistości nie istnieje. Starosta powiedział, że w Izbie mają być ludzie pod 
wpływem alkoholu. Z ludźmi tymi należy prowadzić rozmowy i próbować im 
pomóc. Zarząd chce stworzyć taką powiatową jednostkę. W tym celu należy 
podpisać porozumienie z Miastem Wejherowo o przejecie Izby, żeby mieć jakąś 
bazę (którą Miasto chce przekazać). Chcąc skorzystać z finansów tzw. 
butelkowych z gmin i w tej sprawie należy zawrzeć odpowiednie porozumienia 
z gminami. Radna Rogala-Kończak zauważyła, że nikt nie kwestionuje 
konieczności istnienia jednostki – chodzi o to jak można powoływać jednostkę, 
która wchodzi w skład nieistniejącego Ośrodka. W odpowiedzi Starosta 
powiedział, że jeżeli powołamy samą Izbę będą trudności z uzyskaniem tzw. 
środków butelkowych. Trudno powołać Ośrodek, jeżeli nie ma się bazy. Miasto 
Wejherowo przekaże Powiatowi Izbę Wytrzeźwień na bazie, której zostanie 
powołany niniejszy Ośrodek. Profilaktyka powinna zadziałać od 1.01.200 r., 
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żeby otrzymać na ten cel niezbędne środki. W takiej sytuacji zdaniem Radnej 
Rogala-Kończak należy powołać Ośrodek z siedzibą w Izbie Wytrzeźwień. Pani 
Małyszko powiedziała, że Izba Wytrzeźwień nie ma być przechowalnią ludzi 
pod wpływem alkoholu a ma im pomagać w rozwiązywaniu problemów 
alkoholowych. Następnie Pani Małyszko odczytała pismo Stowarzyszenia „Stop 
przemocy” odnośnie alkoholizmu. Radny Rytczak powiedział, że problem jest w 
tym, ze powołuje się Izbę w skład nieistniejącego Ośrodka. Radny 
zaproponował chwilę przerwy w czasie, której zostanie wypracowany konsensus 
w tej sprawie.   
Przewodniczący ogłosił przerwę. 
Po przerwie głos zabrał Pan Panek, który przedstawił poprawki jakie ustalono na 
przerwie: 
- tytuł otrzymuje brzmienie: „w sprawie zawarcia porozumień z gminami 

Powiatu Wejherowskiego dotyczące wspólnego wykonywania zadań z ustawy 
o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi oraz w 
sprawie utworzenia powiatowej jednostki organizacyjnej – Powiatowego 
Ośrodka Profilaktyki i Wczesnej Terapii Uzależnień w Wejherowie w skład, 
którego wchodzi Izba Wytrzeźwień” 

1. § 1 ust. 2 otrzymuje brzmienie: „2.Tworzy się powiatową jednostkę 
organizacyjną pod nazwą Powiatowy Ośrodek Profilaktyki i Wczesnej 
Terapii Uzależnień w skład, którego wchodzi Izba Wytrzeźwień.” 

W załączonym do projektu Uchwały porozumieniu zostaną naniesione 
poprawki.  
W przeprowadzonym głosowaniu 48 obecnych członków posiedzenia głosowało 
jednogłośnie za przyjęciem niniejszej Uchwały. W związku z tym Uchwała 
została przyjęta. 
 
Ad. 18.  

Pani Szalska przedstawiła projekt Uchwały Rady Powiatu 
Wejherowskiego w sprawie zmiany Uchwały Nr V/51/99 Rady Powiatu 
Wejherowskiego uchwalającą budżet Powiatu na 1999 rok – druk nr 106. W 
związku z tym, że Radni uwag nie zgłosili przeprowadzono głosowanie, w 
którym 48 członków posiedzenia głosowało  jednogłośnie za przyjęciem 
niniejszego projektu. Uchwała został przyjęta. 
 
Ad. 19.  

Pani Szlaka przedstawiła projekt Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego  
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu na 2000 rok - druk nr 90. Następnie Pani 
Skarbnik odczytała pozytywną opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
powiadamiając jednocześnie, że zmiany zasugerowanie przez RIO zostały 
uwzględnione.  
Po czym głos zabrał Starosta Powiatu zwracając się z prośbą do Wysokiej Rady 
o przyjęcie niniejszego budżetu, aby jednostki organizacyjne Powiatu i 
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Starostwo mogły działać w oparciu o zatwierdzony budżet a nie o prowizorium. 
Następnie Radni wysłuchali stawisko Klubu SLD odnośnie projektu budżetu 
stanowiące załącznik nr 6.     
Następnie głos zabrała Pani Bujanowicz, która przedstawiła stanowisko Klubu 
PS, zapytując kolejno o następujące sprawy: 
- co ze środkami na drogi, zdaniem Radnej pomniejszenie ich o 300 000 zł jest 

złe, ponieważ drogi są w bardzo złym stanie i trzeba się nimi zająć; 
- Radna zwróciła uwagę, na to że są niedoszacowane środki z zakresu 

administracji rządowej – szczególnie na zadania gmin. Na zadania te 
przeznacza się około 1/3 środków jakie się należą danej palcówce. Radna 
zapytuje jak uzasadnić taki stan rzeczy; jakie są możliwości 
wyegzekwowania należnych nam prawnie pieniędzy. Radna zapytuje czy 
zadania powinno się oddać Wojewodzie?; 

- Radna stwierdziła również, że kwota 90 000 zł zaplanowana w pozostałych 
wydatkach wydaje się być zbyt swawolnym planowaniem wydatków; 

- Zdaniem Radnej dość zrozumiałe są środki przeznaczone na utrzymanie 
Starostwa Powiatowego; 

- Radna zapytuje również skąd wzięła się kwota przeznaczona na 
Stowarzyszenie Turystyczne Kaszuby, ponieważ Komisje Rady Powiatu 
Wejherowskiego stwierdziły iż bezzasadne jest wydatkowanie pieniędzy na 
stowarzyszenie, które działa dość opieszale; 

- Jak ocenia się pokrycie kosztów utrzymanie Powiatowego Urzędu Pracy. 
Radny Sikora zapytał jakie jest stanowisko Komisji Budżetu i Finansów 
odnośnie budżetu. W odpowiedzi Radny Reszke – Przewodniczący Komisji 
Budżetu i Finansów – powiedziała, ze Komisja podobnie jak Komisja Polityki 
Gospodarczej negatywnie zaopiniowała zabranie środków finansowych z dróg. 
Po długich dyskusjach Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu 
nawiązując do wniosku UW z początku sesji dotyczącego wstrzymania się od 
głosowania niniejszego budżetu, Radny uważa że nie należy wstrzymywać się z 
przedmiotowym głosowaniem, żeby takie jednostki jak Zarząd Drogowy dla 
Powiatu Puckiego i Wejherowskiego - którego budżetu  Pan Dyrektor Nowak 
nie wykorzystał do końca, ponieważ zbyt późno dowiedział się ile dostanie 
pieniędzy 9taka informacja dotarła do Zarządu dopiero we wrześniu) - wiedziały 
ile środków mają w nowym roku do wykorzystania.  
Następnie Starosta Powiatu Wejherowskiego przystąpił do wyjaśniania Radnym 
nurtujących ich wątpliwości: 
1. Starosta powiedział, że sprawa Pana Nowaka zostanie wyjaśniona. 
2. W ubiegłym roku na drogi przekazano około 350 000 zł natomiast wydano 

około 450 000 zł – dzięki zawartym porozumieniom i działalności gmin. W 
przyszłym roku subwencja drogowa się zwiększy o 27%. W roku 1999 zdjęto 
400 000 zł na administrację a na rok 2000 planuje się zdjąć zaledwie 300 000 
zł. Poza tym będą na pewno środki poza budżetowe – 325 000 zł. Na drogi 
Powiat wydaje więcej niż faktycznie ma środków do dyspozycji. Zarząd 
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zmierza do tego aby zabierać coraz mniej pieniędzy z dróg. Powiat stara się, 
żeby dzieci z terenu Powiatu mogły tu uczęszczać do szkół. Główne 
problemy Powiat ma ze szkolnictwem. Ostatecznie Starosta zapewnił, że 
zabrane 300 000 zł powróci na drogi.   

3. Starosta powiadomił, że Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie działa na 
środkach własnych – Powiat przeznacza na tą placówkę znikome środki 
finansowe. Zdaniem Starosty jest to najtańsza Opieka Społeczna. 

4. Urząd Wojewódzki przeznacza takie środki jak widać i trudno jest 
wywalczyć większe pieniądze. Powiat walczy o prawidłowe naliczanie 
subwencji oświatowej.  

5. Odnośnie Stowarzyszenia Turystycznego Kaszuby w budżecie Powiatu 
zarezerwowano na ten cel środki – jeżeli Powiat nie przystąpi do niniejszego 
stowarzyszenia pieniądze zostaną przekazane do innego działu.  

6. Na Powiatowy Urząd Pracy została przyznana subwencja. W tym roku 
przeznaczono  mniej pieniędzy niż w ubiegłym roku wydano na tą placówkę. 
W tej sprawie są prowadzone rozmowy. Starosta zaprosił chętnych do 
udziału w pertraktacjach.  

7. Starosta powiedział, że rezerwa budżetowa jest przeznaczona na następstwa 
zmian w Karcie Nauczyciela, które nie zostały uwzględnione w budżetach 
szkół. Powiat planuje remonty palcówek oświatowych – głównie będą 
podejmowane remonty, które mogą by dofinansowywane. Kwota 708 000 zł 
będzie przeznaczona na OSW-2, ZSE, ZSS. Powiat podejmuje działania w 
kierunku naprawy sytuacji tych palcówek (uchwała o likwidacji warsztatów, 
na następnej sesji panuje się podjecie decyzji o funkcjonowaniu OSW-2). 
Część środków  z rezerwy przeznacza się na wypadki losowe. Kwota ta na 
pewno ulegnie zmniejszeniu. Pieniądze, które pozostaną przekażemy na inny 
potrzebny cel. Ubiegłoroczny budżet był budżetem otwartym i kwota 
początkowa uległa zmianie o 5 mln. zł. Na dzień dzisiejszy powiaty istnieją 
już rok i w rezerwie budżetowej Państwa nie będzie na pewno tak dużych 
środków dlatego budżet powinien być taki, że pieniędzy wystarczy a żadna 
sytuacja nie zaskoczy ani Zarządu ani Rady. 

Radny Krawiec powiedział, że odpowiedź Starosty nie jest wystarczająca: 
1. Jeżeli faktycznie kwota 708 000 zł jest rezerwą celową powinna ona być 

przeznaczona na konkretne szkoły i powinno to być wykazane w budżecie 
Powiatu.   

2. Klub nie może się zgodzić na zabranie z dróg 300 000 zł.  
Klub SLD nie będzie głosował za przyjęciem budżetu. 
W odpowiedzi Starosta powiedział, że rozumie, że Klub nie zgadza się na 
zabranie z dróg tych 300 000 zł, ale powinien również wskazać skąd te środki 
zabrać. Zarząd Powiatu podjął taką decyzję po burzliwych dyskusjach i 
wnikliwej analizie. Natomiast rezerwa jest taka duża, ponieważ Powiat nie chce 
być zaskakiwany, takimi sytuacjami, że gdzieś cieknie dach (tak jak ma to 
miejsce teraz w OSW-2) a nie ma z czego pokryć kosztów naprawy. 
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Radny Sikora powiedział, że również na Komisji Edukacji Pan Starosta 
wyjaśniał wysokość rezerwy – teraz Radny usłyszał trzecie wyjaśnienie istnienia  
tak wysokiej kwoty w rezerwie i ma nadzieję, że będzie to ostatnie. Radna 
Rogala-Kończak wyraziła nadzieję, że wypowiedź Starosty została nagrana co 
potwierdził Przewodniczący Rady. 
Przewodniczący Rady ogłosił przerwę na wniosek Klubu SLD. 
W związku z tym, że Radni innych uwag nie zgłosili. W przeprowadzonym 
głosowaniu 48 obecnych członków posiedzenia głosowało następująco: 31 
głosów za, 17 głosów wstrzymało się. W związku z tym Uchwała została 
przyjęta. Radni przyjęli budżet oklaskami.  
 
Ad. 20.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej – Jan Nowicki – przedstawił projekt 
Uchwały Rady Powiatu Wejherowskiego w sprawie zatwierdzenia planu pracy i 
kontroli Komisji Rewizyjnej – druk nr 100. W związku z tym, że Radni uwag 
nie głosili Przewodniczący Rady ogłosił głosowanie, w którym 48 członków 
posiedzenia głosowało jednogłośnie za przyjęciem niniejszej uchwały. Uchwała 
została przyjęta.   
 
Ad. 21. 

Przewodniczący Rady zgodnie z wnioskiem Klubu UW (załącznik nr 7) 
udzielił głosu Pani Małyszko Dyrektorowi Powiatowego Centrum Pomocy 
Rodzenie, która przedstawiła sprawozdanie z przebiegu wykonania Uchwały 
Rady Powiatu Wejherowskiego Nr IX/96/99 z dnia 26.10.1999 r. (załącznik nr 
8). Radna Rogala-Kończak zwróciła uwagę, że Klub UW prosił o 
przedstawienie informacji ilu było uczniów, ilu studentów i z jakiej gminy ilu 
uczniów otrzymało dofinansowanie. Poza tym zdaniem Radnej informacja była 
zbyt mało rozpowszechniona. Radny Krawiec zapytał jak w przyszłym roku 
budżetowym będzie realizowana niniejsza Uchwała. Na co Pani Małyszko 
odpowiedziała, że koszt przejazdu będzie pokrywany w 50 %.  
Następnie Przewodniczący zapytał o uwagi do sprawozdania z prac Zarządu 
miedzy sesjami.  
Radny Sikora zapytał czy Pana Tokłowicza nie ma. Na co Starosta powiedział, 
że w związku z pełnieniem obowiązków Wiceprezydenta Miasta Wejherowa 
Pan Tokłowicz przekazał obowiązki swojemu zastępcy do czasu powrotu. 
Radny Prach prosi o informacje ile przetargów się już odbyło i na jaką kwotę, 
jednocześnie Radny zgłasza swój akces do komisji przetargowej dotyczącej 
wymiany węzłów ciepłowniczych. Starosta podziękował za chęć udziału w 
komisji przetargowej Panu Ptachowi, podziękował również Panu Krawcowi za 
przeprowadzone kontrole. Starosta mobilizował również Radną Rogala-
Kończak do działań związanych z wnioskiem odnośnie wniosku w sprawie 
walki z rakiem piersi i mammografią. 
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Ad. 22. 
Zdaniem Radnego Suprunowicza projekty Uchwał powinny trafiać do 

merytorycznych Komisji a dopiero potem na sesję – chodzi tu o likwidację 
warsztatów. Na co Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli stanowisko 
Komisji jest negatywne Przewodniczący danej komisji przedstawia je na sesji – 
zależy to od przewodniczącego.  Radny powiedział, że zmierza do tego, żeby 
Przewodniczący Rady pytał Przewodniczących Komisji o opinię Komisji. 
Starosta uznał wniosek Radnego Suprunowicza za jak najbardziej słuszny i w 
związku z tym wszystkie projekty będą przesyłane do wszystkich Komisji a 
Komisja zdecyduje czy zajmować się danym projektem.  
Pan Mazurowski zwrócił się z prośbą do Przewodniczącego Rady z prośbą o 
ustalenie stałego dnia sesyjnego. Na co przewodniczący odpowiedział, sala nie 
jest do ciągłej dyspozycji Rady.  
Rady Reszke zauważył, że Powiat istnieje już rok i nie powinny istnieć takie 
sytuacje, że projekty Uchwał przekazuje się Komisji na 5 min. Przed otwarciem 
obrad. Projekty Uchwał powinny trafiać do Przewodniczącego Rady a ten 
powinien kierować je do merytorycznych Komisji. Natomiast Rany Liszniański 
zapytał dlaczego nie podpisują się pod projektami osoby, które je sporządziły. 
W odpowiedzi Starosta powiedział, że uwagi te przyjmuje do serca.  
Radna Kędzierska zapytała co z herbem, który został już wybrany. Na co 
Przewodniczący powiedział, że sprawa będzie na sesji.  
Radna Rogala-Kończak powiedziała, że zarówno ona jak i jej wyborcy czują 
ogromny niedosyt z powodu braku odpowiedniej informacji o działalności 
Powiatu. Na co Starosta powiedział, że powiat może wydawać swoją gazetkę, 
albo też wykupić swoją stronę w pomorskiej, znanej gazecie. Rada będzie 
musiała podjąć w tej sprawie decyzję. 
Przewodniczący Rady powiadomił, że następna sesja odbędzie się dnia 17 
stycznia 2000 roku – sesja opłatkowa.  
Radny Krawiec zapytał czy to prawda, że na tej sesji będzie również Lech 
Wałęsa. Na co Przewodniczący Rady Powiedział, że nic mu o tym nie wiadomo.  
Radny Adamczyk podziękował za otwarcie w Strzepczu Liceum Technicznego, 
co pozwoli liczniejszej grupie dzieci ukończyć szkołę średnią.  
 
Ad. 23 

Radna Rogala-Kończak powiadomiła, że w dniu sesyjnym o godzinie 
16.00 w sali konferencyjnej Studium Medycznego odbędzie się spotkanie 
założycielskie stowarzyszenia „Wygraj z Rakiem”. Radna odczytała również 
pismo do Przewodniczącego Rady stanowiące załącznik nr 9.  
Radna karcz na ręce (załącznik nr 10) Przewodniczącego złożyła rezygnację z 
pracy w Komisji Polityki Prorodzinnej i Społecznej do chwili wyjaśnienia 
sytuacji przewodniczącego w/w komisji.  
Rady Rytczak zauważył, że przedstawiciele jednostek organizacyjnych Powiatu 
powinni być powiadamiani o sesjach Rady Powiatu. Przewodniczący Rady 
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powiedział, że postara się o to.  
Następnie Przewodniczący ogłosił punkt nieoficjalny pt. życzenia.  
 
Ad.  24. 

Przewodniczący Rady Powiatu Wejherowskiego dokonał zamknięcia X 
Sesji Zwyczajnej.  
 
Załączniki: 
1. Lista obecności Radnych na X sesji Rady Powiatu Wejherowskiego w dniu 

16.12.1999 r.  
2. Lista zaproszonych gości na X sesji Rady Powiatu Wejherowskiego w dniu 

16.12.1999 r.  
3. Pisma.  
4. Zaproszenie. 
5. Sprawozdanie Zarządu z prac między sesjami.  
6. Stanowisko Klubu SLD. 
7. Wniosek Klubu UW. 
8. Sprawozdanie Pani Małyszko. 
9. Pismo Pani Rogala-Kończak. 
10.  Pismo Pani Karcz.  
11. Informacja uzupełniającą do projektu budżetu na rok 2000 na temat 

wydatków na administrację państwową i samorządową (dział 91).  
 
 
 
 

Posiedzeniu przewodniczył: 
 
 
 
 
Protokołowała: 
 

  


